
Dansk Told & Skatteforbund   
Kreds I (Nord) 

 
 

Referat fra KB-møde 
 

Mødedato: Torsdag den 7. december 2023 

Mødetidspunkt: kl. 10.00 – 16.00  

Mødested: 
 
Aarhus lokale B2-17 

Deltagere: KB Kreds I (Nord)   

Afbud: Elin, Poul, Marianne, Sven Åge 

Mødeleder/referent: Charlotte og Nini  

Ordstyrer Nini 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst 

2. Dagsorden godkendt som foreslået uden yderligere punkter   

3. Kreds I Nord interne anliggende: 

1. Seneste nyt fra Husene 

Julefrokost 
Der er mange steder afholdt julefrokost på lokationerne. 

Medlemsmøder 
I det midtjyske er der siden seneste kredsbestyrelsesmøde afholdt medlemsmøder, 
hvor Jørn Rise og Allan Christensen m.fl. har deltaget med stor 
medlemsdeltagelse. Der er da drøftet forskellige aktuelle forhold, samt særlige 
udfordringer, der måtte være gældende på den pågældende lokation. 
 
 
 



Udskiftning af 3 underdirektører 
Det er til os oplyst, at der fra 1. januar sker skifte på 3 Fagdirektørposter: 
Karin Bergen, Fagdirektør for Person, går på pension. 
Kenneth Joensen, Fagdirektør for Selskab, har fået arbejde som styrelsesdirektør 
for Fiskeristyrelsen, samt 
Thomas Hjortenberg, Fagdirektør for Erhverv, har fået arbejde som afdelingschef 
for Stab og Kommunikation i Skatteministeriets departement. 
 
Der indtil der findes nye på fagdirektørniveau være følgende: 
Konstitueret fagdirektør for Person: Jan Møller Mikkelsen 
Konstitueret fagdirektør for Selskab: Kim Tolstrup 
Konstitueret fagdirektør for Erhverv: Johnny Schaadt Hansen 
 
Ovenstående vil påvirke dagligdagen for mange af os og vi håber, at samarbejdet 
og dialogen, samt opgaveløsningen fremadrettet fortsat vil fungere optimalt 
ledelse, TR og medarbejdere imellem. 
 
Trivselsmåling 
Det er oplyst, at trivselsmålinger fremadrettet skal forankres hos ADST og ikke 
længere være særskilte for div. styrelser under Skatteforvaltningen. 

Nyt fra husene: 

Viborg 
Det er besluttet at holde medlemsmøde en gang i kvartalet.  
Første gang i januar, hvor jeg vil gennemgå bookning af sommerhuse, herunder 
deltagelse i lodtrækningen til 24/25 og hvis der er tid til det også PFA 
sundhedsordning.  
 
Der er i straffesagsenhed 6 ansat ny funktionsleder, Inge Merete Christensen i 
stedet for Christian Højgaard, som har fået job ved anklagemyndigheden fra 1. 
februar 2024.  
 
Vi har i efteråret haft problemer med kulde i Viborg. – Fejlen på anlægget skulle nu 
være fundet. Vi synes dog stadig ikke, at det er blevet helt godt, men det er dog 
blevet varmere end tidligere.  
 
Told Aarhus 
Vi har afholdt 2 medlemsmøder for toldere på Slet Partvej og på Østhavnen. Sidst 
på foråret forventer vi, at der skal ske indflytning af toldere på adressen på Lyseng 
Allé. Der er sket stor udskiftning i ledelseslaget for Told, og der mangler fortsat 
besættelse af 3 ud af 4 underdirektørstillinger. Rammen for det fremtidige Told blev 
udmeldt 18. september 2023 og der blev da opfordret til dialog og spørgsmål. 
Forholdene drøftes også på SU, senest i mandags, hvor der også via sættemøde 
blev igangsat PULS m.v. På SU-mødet modtog vi diagram over vores fremtidige 
organisering, med navne på funktionsledere og medarbejdere.  
Toldere i Kastrup på Peters Dahlsvej kan, hvis de ønsker det, flytte med opgaven 
til Aarhus i løbet af 2024. Odense servicedisk (IT-mest) skal også flytte til Aarhus, 



men først i 2025. Aalborg toldere skal efter planen i løbet af 2024 flytte til 
Frederikshavn. Der er allerede nu en del medarbejdere, der søger andre opgaver. 
 
Horsens 
Der er kommet nye funktionsledere for såvel Borger 4 som for Borger 5. 
 
Herning 
Der er i HR gennemført organisationsændringer. Der har været kampvalg for valg 
til AMR, vi kender ikke resultatet endnu. 
 
Aalborg Motor 
Motorstyrelsen har, den 27. november 2023 haft besøg af Skatteministeren, som 
var på vej hjem fra indvielsen af det nye skattecenter i Frederikshavn. 
Vi har afholdt sættemøde og der forhandles løn i april 2024.er 

Aalborg Skattestyrelsen 
Vi mangler parkeringspladser. Vi har ikke fået de lovede lydabsorberende 
”billeder”, hvortil der skulle være afsat midler i forbindelse med indretning af vores 
storrum. 

Selskabsprocesser har gennemført oplæg for ledere, samt teamsmøde for alle 
ansatte i SP med fokus på psykologisk tryghed. 

Der er her lagt vægt på begrebsafklaring, læring og udvikling, fællesskaber, adfærd 
og ansvar, samt kommunikation; samt det at hjælpe hinanden, lytte til hinanden, 
drage omsorg for alle, have det godt sammen på arbejdspladsen med plads til alle 
og til vores forskellige opgaver m.v., at have forståelse for fejl og læring. 

2. Da DTS´s vedtægter fremadrettet gør det muligt at afholde lokale 
Valgmøder/GF inden udgangen af maj, kan lokale 
vedtægter/forretningsordener ændres i 2024, hvis valgenheden ønsker 
det.  

3. Forslag til datoer for KB-møder samt rep.møde: 
18-01 Teams 
15-02 Teams ændret til 19.02.24 
14-03 Teams ændret til 11.03 og 12.03 og i Saltum 
04-04 Teams ændret til 05.04.24 
02-05 Teams 
06-06 Aalborg  
15-08 Teams 
19-09 + rep.møde 
17-10 Teams 
14-11 Teams 
05-12 Aarhus  

Vi drøftede, og besluttede, at Charlotte ser om det er muligt, at vi fremadrettet 
afholder hvert 3 møde som et fysisk møde. Derefter mødeindkaldes vi af Charlotte. 

 



4. 
HB-møde den 11. og 12.12.2023 
 
1. Velkomst, inkl. Praktik. 
2. Godkendelse af referat 
3. Anvendelse og oplevelse af statens nye lønsystemer (tema) – Hans H. vil 

føre os igennem. Materialet er udsendt. 
    Vi drøftede det fremsendte i overordnede punkter og afventer nærmere, måske 

bør DTS´s lønpolitiske udvalg være omdrejningspunkt for at fokusere på nogle 
brugbare konklusioner vedr. vores andel af de statsansatte ny løn/lønsystemer. 

4. Økonomi pr. 30.11.23 – materiale er udsendt – behandles den 11.12.23 fra    
klokken 15 – 16, hvor Majbritt, Hanne og revisorerne er tilgængelige. 

5. OK24 – seneste om OK24, herunder trepartsforhandlingerne. Der er givet 
sket noget – specielt i relation til trepartsforhandlingerne. 
6. Tillæg’24 – status og eventuel udvikling vedrørende Tillæg’24 i Gældst. 
7. Evaluering af + 58-møder og drøftelse af fremtidige +58-møder 
8. HSU i SKFV – udgangspunktet er dagsordenen (materiale er udsendt). 
9. Evt. budskaber til Kontaktudvalgsmødet den 18.12.2023. 
10. Antal TR’ere pba medlemsopgørelsen pr. 1.12.2023. 
11. Nyt fra sekretariatet 
12. Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg (skriftlige indlæg modtages gerne) 
13. Eventuelt 
 
Der var en bredere drøftelse af DTS´s økonomiske forhold, og vi opfordrer fortsat til 
at man i alle led kigger på besparelsestiltag. 
 
    

 
 


